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Č. j.: karek/0008/24 

 

 

Akademický senát Univerzity Pardubice 

 

Z Á P I S 

z 8. zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice, 

konaného dne 30. ledna 2024 v hybridní formě v zasedací místnosti rektorátu 

 

Přítomni: dle prezenční listiny celkem 33 senátorů z celkového počtu 43 (viz příloha).  

(26 senátorů přítomno prezenčně, 7 senátorů online) 

 

 

Program zasedání: 

 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

3. Schválení programu zasedání.  

4. Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. 

5. Volba místopředsedy Akademického senátu UPCE. 

6. Plán realizace Strategického záměru Univerzity Pardubice pro rok 2024. 

7. Vyjádření Akademického senátu Univerzity Pardubice k právním jednáním, kterými 

Univerzita Pardubice hodlá smluvně nabýt vlastnictví budovy předávací stanice tepla. 

8. Volba předsedy ekonomické komise AS UPCE.  

9. Vyhlášení doplňujících voleb do AS UPCE ve volebním celku FZS. 

10. Různé. 

 

Na začátku hybridního zasedání bylo přítomno 33 senátorů. 

Předseda Akademického senátu Univerzity Pardubice (dále jen „AS UPCE“ nebo „senát“) 

Ing. Petr Bělina, Ph.D., zahájil 8. zasedání AS UPCE, přivítal přítomné senátorky a senátory, 

rektora, vedení Univerzity Pardubice (dále jen „UPCE“ nebo „univerzita“) a hosty. 

 

Dne 4. ledna 2024 zaslal Mgr. Adam Horálek, Ph.D. z FF rezignaci na post senátora. Zároveň 

tedy skončil v pozici předsedy Ekonomické komise AS UPCE. Podle výsledků řádných voleb 

do AS UPCE byl osloven náhradník Mgr. Ondřej Sikora, Ph.D., který post senátora přijal.  

  

Dne 4. ledna 2024 zaslala svoji rezignaci na post senátorky studentka FZS Anděla Kašparová. 

Náhradnice podle výsledků řádných voleb do AS UPCE již není studentkou FZS, a proto  

je nutné v tomto volebním celku vyhlásit doplňující volby. 

 



Akademický senát Univerzity Pardubice, Studentská 95, Pardubice 532 10                                         2 

 

Dr. Bělina dále informoval, že k 29. lednu 2024 rezignoval na post místopředsedy AS UPCE 

Ing. Petr Leinweber. Předseda AS UPCE poděkoval Ing. Leinweberovi za jeho práci 

v předsednictvu AS UPCE a zároveň za jeho práci ve vedení SRUPa, k čemuž se připojila také 

Mgr. Jindra Lavrenčíková.   

Předseda dr. Bělina informoval, že dnešní zasedání je hybridní. Na začátku proběhla jmenovitě 

kontrola senátorů přihlášených online. Bylo sděleno, že kvorum pro usnášeníschopnost 

AS UPCE a schválení usnesení je 22 senátorů/hlasů. 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

Navržení skrutátoři pro toto zasedání Ing. Ondřej Kuba, Ph.D., a Ing. Karel Juryca, Ph.D., byli 

schváleni následným hlasováním.  

 

Hlasování se účastnilo 33 senátorů. 

Výsledek hlasování: Ing. Ondřej Kuba, Ph.D. - 31 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

Výsledek hlasování: Ing. Karel Juryca, Ph.D. - 32 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina uvedl, že Pravidla pro hybridní zasedání AS UPCE byla 

poskytnuta senátorům před zasedáním. K tomuto materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky 

a neproběhla žádná diskuse. Dr. Bělina vyzval k hlasování. 

 

Hlasování se účastnilo 33 senátorů. 

Výsledek hlasování: 31 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

Pravidla pro hybridní zasedání AS UPCE byla schválena. 

3. Schválení programu zasedání. 

Dr. Bělina informoval, že program zasedání obdrželi senátoři v předstihu jako součást 

pozvánky na zasedání. Pozvánka na 8. zasedání AS UPCE byla zveřejněna na intranetu  

i vnějších webových stránkách. Senátoři byli seznámeni s programem zasedání a požádáni  

o případné doplnění programu. Nikdo nevznesl žádné návrhy ani připomínky, tedy dr. Bělina 

vyzval senátory k hlasování. 

 

Hlasování se účastnilo 33 senátorů. 

Výsledek hlasování: 31 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

Program zasedání byl schválen. 

 

4. Informace o činnosti předsednictva AS UPCE. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina shrnul činnost předsednictva AS UPCE za uplynulé období. 

Z činnosti předsednictva AS UPCE za předešlé období lze zmínit např.:  

• Příprava programu zasedání. 

• Schůzka s rektorem a odpověď na dopis dr. Chládka. 
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• Projednání a souhlas s doplněním termínu zasedání AS UPCE dne 27. února 2024. 

• Informace o přípravě nového volebního řádu AS UPCE. 

• Shromáždění akademické obce dne 30. ledna 2024. 

Předseda dr. Bělina otevřel diskusi k tomuto bodu programu, nebyly vzneseny žádné dotazy  

ani připomínky. 

 

5. Volba místopředsedy Akademického senátu UPCE. 

 

Dr. Bělina informoval o rezignaci Ing. Petra Leinwebera a ukončení jeho činnosti na postu 

zástupce studentů v předsednictvu AS UPCE. Uvedl, že je třeba doplnit předsednictvo a zmínil 

pravidla volby. Podotkl, že na studenty se nevztahuje pravidlo, že musí být z jiného volebního 

celku než ostatní členové předsednictva, voleni tedy mohou být všichni studenti v AS UPCE. 

 

Volby proběhly podle článku 14 Jednacího řádu Akademického senátu Univerzity Pardubice.  

 

Do volební komise byli navrženi: 

Ing. Karel Juryca, Ph.D., Ing. Ondřej Kuba, Ph.D., Ing. Jan Panuš, Ph.D. 

 

Hlasování se účastnilo 33 senátorů. 

Výsledek hlasování: Ing. Karel Juryca, Ph.D. - 32 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Výsledek hlasování: Ing. Ondřej Kuba, Ph.D. - 31 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

Výsledek hlasování: Ing. Jan Panuš, Ph.D. - 32 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

 

Dr. Bělina konstatoval, že volební komise byla schválena. 

 

Dr. Bělina vyzval senátory k vyjádření ohledně kandidátů na post místopředsedy senátu UPCE. 

O slovo se přihlásila Mgr. Jindra Lavrenčíková a podpořila Štěpána Vrubla, který je novým 

předsedou SRUPa. 

Další diskuse již neproběhla, nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky, tedy se přistoupilo 

k prvnímu kolu tajné volby.  

 

Výsledek tajné volby v prvním kole: 

 

Jméno Počet kladných hlasů – 1. kolo 

Ing. Jiří Šlapák 2 

Marek Manojlín 0 

František Kvapil 0 

Ing. Tomáš Fišera 0 

Ing. Petr Leinweber 1 

Štěpán Vrubel 25 

Mgr. Jindra Lavrenčíková 1 
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Mgr. David Rozen 0 

George Višněvský 0 

Slavomíra Galdíková 0 

Jakub Suk 0 

David Hoffman 0 

Šimon Pipek 0 

Michal Nejedlo 0 

 

Hlasování se účastnilo 33 senátorů, 4 senátoři se zdrželi hlasování 

 

Souhlas se svou kandidaturou a postupem do druhého kola volby vyjádřil pouze Štěpán Vrubel, 

ostatní kandidáti vyjádřili svůj nesouhlas a do druhého kola volby již tedy nepostoupili (těmito 

kandidáty byli: Ing. Jiří Šlapák, Ing. Petr Leinweber, Mgr. Jindra Lavrenčíková). 

 

Následně se přistoupilo k druhému kolu tajné volby: 

 

Výsledek druhého kola volby: 

 

Jméno Počet kladných hlasů – 2. kolo 

Štěpán Vrubel 30 

 

Hlasování se účastnilo 33 senátorů, 3 senátoři se zdrželi 

Místopředsedou Akademického senátu UPCE byl zvolen Štěpán Vrubel. 

 

6. Plán realizace Strategického záměru Univerzity Pardubice pro rok 2024. 

Dr. Bělina uvedl další bod programu, kterým bylo projednání návrhu Plánu realizace 

Strategického záměru UPCE pro rok 2024. Návrh předložil rektor UPCE prof. Čapek, garantem 

dokumentu je prorektorka doc. Černohorská. Dr. Bělina uvedl, že materiál byl projednán 

v Komisi pro studium a tvůrčí činnost AS UPCE, závěry této komise přednesl Ing. Šlapák. 

Dokument byl projednán také Ekonomickou komisí AS UPCE. K předloženému materiálu byly 

zaslány písemné připomínky, které byly částečně vypořádány ze strany vedení UPCE písemně, 

další vypořádání připomínek bylo připraveno prezenčně v rámci zasedání AS UPCE. 

Úvodního slova se ujal prof. Čapek, který informoval o přípravě materiálu a procesu jeho 

schvalování. Následně předal slovo doc. Černohorské, která z pozice garanta předkládaného 

materiálu představila dokument podrobněji a informovala o vypořádání připomínek vznesených 

ze strany AS UPCE. Uvedla, že první část připomínek již byla zodpovězena písemně, na druhou 

část připomínek a dotazů odpověděla na zasedání senátu. 

Dr. Bělina vyzval Ing. Šlapáka, aby uvedl stanovisko komise pro studium a tvůrčí činnost 

AS UPCE. Ing Šlapák přednesl následující stanovisko: 
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Komise pro studium a tvůrčí činnost Akademického senátu Univerzity Pardubice dle svého 

usnesení žádá: 

1. Zároveň s dokumentem Plán realizace Strategického záměru Univerzity Pardubice 

publikovat vyhodnocení aktivit vedoucích k naplňování priorit Strategického záměru 

realizovaných v předchozím roce včetně konstatace, jaký je průběžný stav plnění Strategického 

záměru Univerzity Pardubice.  

2. Prezentaci s vyhodnocením aktivit Oddělení propagace a vnějších vztahů, které proběhly 

v uplynulém roce. Představení plánu konkrétních aktivit pro tento rok s vysvětlením jejich 

základního rámce a představení marketingové komunikační strategie Oddělení propagace 

a vnějších vztahů.  

3. Zároveň komise apeluje na to, aby tam, kde to lze, Plán realizace Strategického záměru 

obsahoval konkrétní, měřitelné a sledovatelné cíle, nikoliv pouze obecná konstatování typu 

“Rozvoj spolupráce s městem Pardubice” nebo “Prohloubení pozitivního působení  

na společnost”. 

Komisí pro studium a tvůrčí činnost nebylo přijato následující usnesení:  

Komise pro studium a tvůrčí činnost Akademického senátu Univerzity Pardubice projednala  

a doporučuje Plán realizace Strategického záměru Univerzity Pardubice pro rok 2024 

ke schválení. 

Dále pokračovala rozprava týkající se připomínek Ekonomické komise AS UPCE k Plánu 

realizace Strategického záměru UPCE pro rok 2024. Z pozice garanta předkládaného materiálu 

vystoupila prorektorka doc. Černohorská, která zodpověděla dotazy vznesené Ekonomickou 

komisí AS UPCE, doplnila požadované informace a informovala o plánovaných aktivitách 

a o rozdělení finančních alokací.  

O slovo se přihlásil doc. Culek. Byla diskutována míra konkretizace rozdělení finančních 

prostředků na jednotlivé položky. Rektor prof. Čapek vysvětlil, že v současné chvíli není možné 

stanovit přesný rozpočet na jednotlivé dílčí položky, rozpočet je stanoven rámcově. Doplnil,  

že ke sledování aktuálního toku finančních prostředků lze využít transparentní datový sklad, 

který byl za tímto účelem zřízen.  

Dr. Bělina dále předal slovo kvestorovi Ing. Gabrielovi, který informoval přítomné 

o plánovaných investičních akcích.  

Dr. Bělina vyzval k rozpravě.  

O slovo se přihlásil doc. Jaroslav Kleprlík. Byla diskutována možná omezení výuky, k nimž 

dojde v době rekonstrukce budovy DC (např. hluk a prach v rámci stavebních úprav, který  

by mohl narušovat výuku, zkoušky, státnice). Kvestor Ing. Gabriel uvedl, že situace se bude 

řešit operativně, vždy s cílem minimalizovat nepříznivé dopady na výuku a provoz. 

Dále se o slovo přihlásil Mgr. Michal Kleprlík. Byla diskutována rekonstrukce schodiště  

na budově EA. Kvestor informoval o aktuálním stavu a plánu dalších oprav. Uvedl, že prioritou 

je nyní upravit přístup z boku na budově EA a rekonstrukce výtahů. 
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O slovo se dále přihlásila Ing. Becková s dotazem ohledně aktuálního stavu rekonstrukce 

budovy Telegrafie. Kvestor Ing. Gabriel sdělil, že je plánována demolice větší části budovy, 

výstavba nové dle projektové dokumentace je plánovaná na rok 2025. 

Dále vystoupil Ing. Šlapák s dotazem týkajícím se vyhodnocení Plánů realizace Strategického 

záměru a Strategického záměru UPCE 2021+. Rektor odpověděl, že výsledky (vývoj 

jednotlivých ukazatelů) vidí pouze klíčové osoby např. vedení fakult, garanti studijních 

programů apod. Ing. Šlapák poznamenal, že k těmto datům obecně nemají přístup senátoři 

(zejména studenti), kteří mají uvedené dokumenty schvalovat, a požádal o přiměřenou formu 

zveřejnění pro akademické senátory. Dotaz Ing. Šlapáka byl následně upřesněn Mgr. Michalem 

Kleprlíkem, že jde především o transparentnost konkrétních dokumentů. 

Dr. Bělina ukončil diskusi a vyzval senátory k hlasování. 

V 16:10 opustil zasedání senátor Ing. Petr Leinweber, přítomno 32 senátorů.  

Návrh na usnesení:  

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje Plán realizace Strategického 

záměru Univerzity Pardubice pro rok 2024. 

 

Hlasování se účastnilo 32 senátorů. 

Výsledek hlasování: 20 PRO, 0 PROTI, 12 SE ZDRŽELO. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení nebyl přijat. 

 

7. Vyjádření Akademického senátu Univerzity Pardubice k právním jednáním, kterými 

Univerzita Pardubice hodlá smluvně nabýt vlastnictví budovy předávací stanice tepla. 

 

Dr. Bělina požádal přítomné senátory o vyjádření k právním jednáním, kterými Univerzita 

Pardubice hodlá smluvně nabýt vlastnictví budovy předávací stanice tepla (stavba technického 

vybavení bez č.p./č. e. postavené na pozemku p. č. st. 9475 katastrální území a obec Pardubice, 

zapsané v katastru nemovitostí vedeném katastrálním úřadem pro Pardubický kraj, katastrální 

pracoviště Pardubice na listu vlastnictví 75081). Doplnil, že návrh předkládá rektor UPCE  

prof. Čapek, garantem je kvestor Ing. Gabriel. 

 

Prof. Čapek uvedl projednávaný materiál a následně předal slovo kvestorovi Ing. Gabrielovi, 

který blíže seznámil s předkládaným záměrem a plánem odkupu předmětné budovy. 

Dr. Bělina otevřel diskusi, ve které vystoupili doc. Jaroslav Kleprlík, doc. Culek a Štěpán 

Vrubel. Dotazy týkající se kupní ceny, možnosti odkupu dalších budov a záměru využití 

odkoupené budovy zodpověděl Ing. Gabriel. 

V 16:20 opustil zasedání senátor Ing. Tomáš Fišera, přítomno 31 senátorů.  

 

Dr. Bělina ukončil rozpravu a vyzval senátory k hlasování. 

Návrh na usnesení: 

1. Akademický senát vyjadřuje souhlas k právním jednáním, kterými Univerzita Pardubice 

hodlá nabýt vlastnické právo k budově předávací stanice tepla bez č.p./č. e. postavené  
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na pozemku p. č. st. 9475 katastrální území a obec Pardubice, zapsané v katastru nemovitostí 

vedeném Katastrálním úřadem pro Pardubický kraj, Katastrální pracoviště Pardubice na listu 

vlastnictví 75081.  

2. Akademický senát doporučuje předložit žádost o předchozí písemný souhlas Správní rady 

Univerzity Pardubice k právním jednáním, kterými Univerzita Pardubice hodlá nabýt vlastnické 

právo k budově předávací stanice tepla bez č.p./č. e. postavené na pozemku p. č. st. 9475 

katastrální území a obec Pardubice, zapsané v katastru nemovitostí vedeném Katastrálním 

úřadem pro Pardubický kraj, Katastrální pracoviště Pardubice na listu vlastnictví 75081. 

 

Hlasování se účastnilo 31 senátorů. 

Výsledek hlasování: 28 PRO, 0 PROTI, 3 SE ZDRŽELI. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

 

8. Volba předsedy ekonomické komise AS UPCE. 

Dr. Bělina uvedl bod č. 8. a přednesl, že momentálně nemá žádný senátor zájem o pozici 

předsedy Ekonomické komise AS UPCE a situace bude řešena rozhodnutím předsednictva. 

MgA. Adéla Škrabalová vznesla dotaz, zda se může zapojit do komise i později, na což 

předseda dr. Bělina reagoval souhlasem. K činnosti komise se mohou senátoři přihlásit 

kdykoliv.  

K členství v pracovních komisích se během zasedání nově přihlásili:  

Mgr. Michal Kleprlík, Ph.D. – ekonomická komise 

Štěpán Vrubel – komise pro studium a tvůrčí komise 

prof. Mgr. Martin Čapský, Ph.D. – legislativní komise 

 

Hlasování k tomuto bodu neproběhlo. 

 

9. Vyhlášení doplňujících voleb do AS UPCE ve volebním celku FZS. 

Dr. Bělina k bodu 9. uvedl, že na poslední chvíli senátorka Anděla Kašparová vzala zpět svou 

rezignaci. Mgr. Lavrenčíková vznesla dotaz ohledně relevantnosti momentu rezignace.  

Dr. Bělina uvedl, že se podle Volebního řádu AS UPCE po rezignaci senátor stává 

náhradníkem. V případě, že mezitím místo již bylo obsazeno jiným náhradníkem, zůstává ten, 

kdo rezignoval na seznamu náhradníků. Záležitost bude projednána v předsednictvu AS UPCE. 

V 16:45 se k zasedání online připojil senátor Ing. Petr Leinweber, přítomno 32 senátorů.  

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje vypuštění bodu 9. z programu 

8. zasedání AS UPCE. 

 

Hlasování se účastnilo 32 senátorů. 

Výsledek hlasování: 31 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

 

 

 



Akademický senát Univerzity Pardubice, Studentská 95, Pardubice 532 10                                         8 

 

10. Různé. 

Dr. Bělina vyzval senátory k diskusi. 

O slovo se přihlásil doc. Culek s dotazem ohledně zpřístupnění informačních systémů 

univerzity pro zaměstnance, kteří ukončili pracovní poměr a dále již nemají přístup.  

Na tento dotaz reagovali rektor prof. Čapek a prorektorka doc. Černohorská, kteří vysvětlili,  

že z hlediska ochrany osobních údajů, kybernetické bezpečnosti i různých licenčních ujednání, 

není možné, aby byl po skončení pracovního poměru nadále využíván přístup do systémů 

UPCE. 

Dále rektor prof. Čapek vyzval senátory, aby do 31. ledna 2024 zaslali své připomínky, které 

mají k materiálu Plán realizace Strategického záměru UPCE pro rok 2024, který nebyl schválen 

v rámci bodu 6. Uvedl, že je třeba tento materiál co nejdříve znovu projednat, neboť nejzazší 

termín pro odevzdání schváleného materiálu na MŠMT je 29. února 2024. Z tohoto důvodu 

bude nezbytné svolat mimořádné zasedání AS UPCE. 

Doc. Culek znovu vystoupil s požadavkem na uvedení konkrétních částek pro financování  

na rok 2024 a objasnil důvod, proč se při hlasování k bodu 6. zdržel hlasování. Senátor Marek 

Manojlín vysvětlil svůj přístup, a také to, jak vnímá rozdíl mezi hlasováním “nesouhlasím”  

a “zdržuji se”. 

Rektor znovu objasnil schvalovací proces i postoj ministerstva. Vyzval přítomné, že pokud mají 

pochybnosti a potřebují vysvětlení, je otevřený k osobní diskusi.  

V 17:03 opustil zasedání senátor Ing. Jiří Šlapák, přítomno 31 senátorů.  

Proběhla další diskuse, kdy doc. Černohorská zodpověděla dotaz ohledně tabulky alokací 

PPSŘ.  

V 17:05 opouští zasedání senátor Jakub Suk a senátorka MgA. Adéla Škrabalová, přítomno  

29 senátorů.  

 

V závěru bodu Různé vystoupil doc. Jaroslav Kleprlík, byla diskutována možnost opravy 

poškozené plachty banneru, která plní povinnou publicitu požadovanou v rámci grantových 

programů. 

 

Dr. Bělina oznámil termín konání dalšího řádného zasedání AS UPCE, které je plánováno  

na 27. února 2024 a zmínil možnost svolání mimořádného zasedání AS UPCE ještě před tímto 

termínem. Poděkoval všem přítomným za účast a zasedání AS UPCE bylo tímto ukončeno. 

 

 

 

Zapsala: Bc. Štěpánka Stryková 

 

 

                                                                   Ing. Petr Bělina, Ph.D. 

                                                                        předseda AS UPCE      


